

ບົດຮຽນທີ 11

ການບໍ່ເວົ້າຈົມທີ່ເປັນການຂັດຂວາງຕໍ່ຜູ້ອື່ນ

ມີ ເປັນການຍາກທີ່ຈະປະພຶດຕິຫລືຊົ່ວໄຫ້ແກ່ພໍ່ນ້ອງທີ່ເພວກເຂົາຈະເຊື່ອແລະວາງໃຈວ່າ:ພະອົງສາມາດເຮັດທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງໄຫ້ແກ່ຄວາມດີຂອງເຂົາ. ຢາໂກໂບແມ່ນຜູ້ໜຶ່ງທີ່ມີຄວາມເຂົ້າໃຈຢ່າງຊາບຊື່ງແລະວາງໃຈໄວງກຽາ ຂອງພະເຈົ້າໄຊວິດປະຈຳວັດ, ໃຫ້ຄິດວ່າ:ພໍ່ນ້ອງທີ່ເຊື່ອຜູ້ອື່ນຈະເອົາໃຈໃສ່ໄປນການທີ່ຈະຊ່ວຍແກ່ບັນຫາອາລົມບໍ່ດີແລະຄວາມບໍ່ອິດທິນຂອງຜູ້ອື່ນບາງເທື່ອເຂົາມັກຈະຕື່ງນຄວາມຫຍຸ້ງຍາກສັບສົນຂອງເຂົາຕໍ່ຜູ້ອື່ນຫລືຖືວ່າຜູ້ອື່ນເອົາປຽບຕົນເອງ, ແລ້ວກໍຈົມແລະຕຳນິຜູ້ອື່ນ, ມີຫຍັງຢາໂກໂບໄດ້ເວົ້າຢູ່ໄ ຢາໂກໂບ 3:10 ?

ຄຳສັ່ງ: ຢາໂກໂບ 5:9

ນິຍາມ:

ການຈົມຕໍ່ຜູ້ອື່ນເປັນການສະແດງເຖິງຄວາມບໍ່ພໍໃຈ, ບໍ່ອິດທິນ, ຫລືບໍ່ພໍໃຈກັບພໍ່ນ້ອງທີ່ເຊື່ອຜູ້ໄດຜູ້ໜຶ່ງ ຫລືຫລາຍຄົ ຄືກາ ມີຫລັກຊະ ະທ່າທິເປັ ກາ ປົກປິດ.

ຄຳອະທິບາຍ:

ບາງທ່ານຈະສັງເກດເຫັນວ່າ: ໃນຄຳສັ່ງນີ້ໃຫ້ເຮົາຮູ້ວ່າຜົນຂອງການຈົມມັນເປັນການພິພາກສາຕໍ່ຜູ້ອື່ນແລະເວົ້າບໍ່ດີຕໍ່ຜູ້ອື່ນນີ້ມັນເປັນຄວາມບາບທີ່ໂຫດຮ້າຍທີ່ສຸດທີ່ພະອົງບໍ່ໄດ້ພະໃຫ, ໂດຍສະເພາະແລ້ວແມ່ນເວລາທີ່ເຂົາໄດ້ເຂົ້າໄປກຸ່ມຂອງເຂົາເອງຫລືເຂົ້າມາເຖິງທຸກຢູ່ ໃ ພະເຢຊູຄຼິດ, ແ ວໄດກໍຕາມຄຳສັບທີ່ວ່າ: ((ການຈົມ))ກໍ່ທຽບເທົ່າກັບຄວາມຕັ້ງໃຈທີ່ຈະທຳບາບ, ທີ່ບໍ່ມີຄວາມອິດທິນແລະລັກຊະນະທ່າທິຂອງການເວົ້າຈາຍັງມີລັກຊະນະທີ່ເປັນການປິດບັງ.

ຕົວຢ່າງ: ກິດຈະກາ 6:1

ຢູດາ 16

ຂໍ້ອະທິບາຍເພີ່ມ: ໄຫ້ຕອບຄຳຖາມຕໍ່ໄປນີ້ເພື່ອຄົ້ນພົບແລະນຳມາໄຊ້ໃນສິ່ງທີ່ພົວພັນກັບຄຳສັ່ງທີ່ວ່າ: ບໍ່ຄວນຈົມໃຫ້ກັນແລະກັນ(ຂໍທຳອິດໄດ້ຂຽນເປັນຕົວຢ່າງສຳລັບທ່ານແລ້ວ)

- ຢາໂກໂບ 1:2-4

ເປັນຫຍັງພະອົງຈຶ່ງໃຫ້ມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກສັບສົນໄປຊີວິດຂອງພໍ່ນ້ອງຜູ້ທີ່ເຊື່ອພະອົງ ? ພໍ່ນ້ອງທີ່ເຊື່ອຕ້ອງຄິດວ່າ: ຄວາມຫຍຸ້ງຍາກສັບສົນນັ້ນແມ່ນພຶດຕິກຳໜຶ່ງທີ່ພະອົງມັກທີ່ຈະໄຊ້ເພື່ອເຮັດໄຫ້ຄວາມເຊື່ອຂອງເຂົານັ້ນເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນແລະທັງເປັນການວັດແທກເຖິງຄວາມເຊື່ອໃນພະອົງແລະໄຫ້ເຂົາມີຄວາມສາມາດໄ ກາ ດຳລົງຊີວິດປະຈຳວັດ ໄຫ້ເປັ ໄປຕາມ ຈັພຖະໄທຂອງພະອົງ

- ພີ່ນ້ອງທີ່ເຊື່ອຄວນທີ່ຈະລົງໂທດຫລືກ່າວຫາພີ່ນ້ອງຜູ້ອື່ນໄນຍາມທີ່ຕົກຢູ່ໃນສະພາບສັບສົນນັບ ? ເປັນຫຍັງຈຶ່ງບໍ່ຄວນເຮັດ ? ຢາໂກໂບ 1:14,4:12
- ພີ່ນ້ອງມີຄວາມເຊື່ອຄວນມີພຶດຕິກຳແນວໄດທີ່ຈະເປັນໄປຕາມນ້ຳພະໄທຂອງພະເຈົ້າ ? ຢາໂກໂບ 5:10-11
- ພີ່ນ້ອງທີ່ເຊື່ອຄວນສະແດງອອກແນວໄດເມື່ອຕົກຢູ່ໃນສະພາບທີ່ທົນທຸກເຖິງແມ່ນວ່າ: ຖ້າຄວາມທົນທຸກນັ້ນມາຈາກການກະທຳຂອງພີ່ນ້ອງທີ່ເຊື່ອຄົນອື່ນ. ຢາໂກໂບ 5:13, ຟິລິປອຍ 4:2-9
- ເມື່ອພີ່ນ້ອງຜູ້ໃດຫາກໄດ້ກະທຳເປັນການຂັດຂວາງຕໍ່ຜູ້ອື່ນ ມີຫຍັງທີ່ລາວບໍ່ຄວນ ເຮັດ? ສຸພາສິດ 17:9
ສິ່ງໄດທີ່ລາວຄວນເຮັດ?
ໂກໂລຊາຍ 3:13
1ເທຊາໂລໂກ 5:11
ໂຣມ 15:14

☐ ກໍເຂົ້າ: ການຈົມຜູ້ອື່ນໄນຖ້າມາກາງພີ່ນ້ອງທີ່ມີຄວາມເຊື່ອມັນເປັນການກໍ່ກວນໄຫ້ເກີດຄວາມເສັຍໃຈແລະຖືກຖຽງກັນຢູ່ໃນກຸ່ມທີ່ຮ່ວມກາຍກັບພະເຢຊູຄຼິດ, ມັນໄດ້ເປັນການຊີ້ແຈງເຖິງຄວາມອວດຕົວທີ່ຈະພິພາກສາຜູ້ອື່ນແທນທີ່ວ່າ: ບໍ່ແມ່ນວຽກຂອງຕົນເອງແລະມັກຈະຖືວ່າເຂົານັ້ນບໍ່ມີຄວາມສັດຊື່ແລະເປີດໃຈຕໍ່ກັນ, ການຈົມແບບນີ້ມັນເປັນຄວາມບາບ, ເພາະມັນເປັນການສ້າງຄວາມບໍ່ປອງດອງກັນແລະເປັນກາ ແຕກແຍກໄ ກຸ່ມຄູິດສະຕຽ

ພີ່ນ້ອງທີ່ຮ່ວມຄວາມເຊື່ອຄວນສະແດງຄວາມຮັກຊຶ່ງກັນແລະກັນແລະຄວາມເປັນໜຶ່ງດຽວກັນອອກໄຫ້ເຫັນ ຢ່າງຈະແຈ້ງ
ພີ່ນ້ອງທີ່ມີຄວາມເຊື່ອບໍ່ສາມາດກະທຳໄດ້ຢ່າງຖືກຕ້ອງເມື່ອຫາກມີຜູ້ໄດຜູ້ໜຶ່ງເວົ້າຂັດກັນ, ດັ່ງນັ້ນເມື່ອຂໍ້ບັນຍັດນີ້ຫາກໄດ້ນຳມາພິຈາລະນາແລ້ວພີ່ນ້ອງທີ່ຮ່ວມກາຍກັບພະເຢຊູອາດລືກລຽງໄດ້ໃນການຜິດຖຽງກັນ , ກາ ແຕກແຍກກັນ ສາມາດຮ່ວມໃຈກັນ ເຮັດວຽກໄດ້ຢ່າງຖືກຕ້ອງແລະຈະສາມາດສ້າງຄວາມຮັກຕໍ່ກັນ ໄດ້

